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Natuurhulpcentrum Opglabbeek  -  Vangst en opvang everzwijnen

Midden november konden we lezen dat het Natuurhulpcentrum van Opglabbeek een 
aantal rondlopende evers heeft gevangen via grote schepnetten. De evers waren 
gesignaleerd in het centrum van Lommel . Na crisisoverleg werd onlangs beslist dat twee 
jagers de dieren moesten neutraliseren, maar uiteindelijk ving het Natuurhulpcentrum 
ze. De everzwijnen zaten  ingesloten door hekwerk van de politie en de stad. Dat werd 
beveiligd met netten, waarna de dieren een voor een met grote schepnetten werden 
gevangen.

Uit het krantenartikel blijkt dat het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) geen 
machtiging heeft gegeven voor deze vangst. Het natuurhulpcentrum kan dieren vangen 
en vervoeren wanneer die in acuut levensgevaar verkeren.  Of dit in deze concrete 
situatie het geval  was, is geheel niet duidelijk. In de media werd ook gesuggereerd dat 
de everzwijnen opnieuw vrijgelaten zouden worden.

De vrijlatingsregeling wordt geregeld in bijlage 4, D, 2° van het Soortenbesluit en stelt:
“De vrijlating van de opgevangen inheemse dieren dient te gebeuren op de locatie waar 
het dier werd aangetroffen voor zijn opname in het opvangcentrum. Indien het niet 
mogelijk is om het dier op dezelfde locatie terug vrij te laten, dient de alternatieve 
uitzettingslocatie voorafgaand aan het agentschap gemeld te worden. Een 
opvangcentrum kan bij het agentschap een voorstel indienen van één of meer 
uitzettingslocaties. Het agentschap organiseert en coördineert vervolgens een overleg 
met het opvangcentrum in kwestie en vertegenwoordigers uit de natuursector, de 
jachtsector en de landbouwsector. Op basis van het resultaat van dat overleg doet het 
agentschap een voorstel tot vaststelling van één of meer uitzettingslocaties voor het 
betrokken opvangcentrum aan de minister, die beslist.”

Punt 3° bepaalt dat er steeds een voorafgaande toestemming moet zijn van de eigenaar 
en, in voorkomend geval, de gebruiker, op wiens terrein de dieren worden vrijgelaten.

1. Wat is er gebeurd met de gevangen everzwijnen? Zijn die gedood of bevinden die 
zich momenteel nog in het Natuurhulpcentrum?

2. Indien zij zich nog in het Natuurhulpcentrum bevinden, krachtens welke rechtsgrond 
worden deze gezonde everzwijnen daar opgevangen?

3. Wat gaat er verder gebeuren met deze everzwijnen?

4. Indien wordt overwogen om de everzwijnen opnieuw uit te zetten, in welke 
uitzetlocatie zal dit gebeuren?



5. Is het agentschap hiervan voorafgaandelijk in kennis gesteld?

6. Beschikt het Natuurhulpcentrum over de toestemming van de eigenaar?

7. Indien blijkt dat de regelgeving niet werd nageleefd, welke sancties overweegt de 
minister tegen het Natuurhulpcentrum?
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1. De gevangen everzwijnen zijn in opdracht van de gemeente Lommel overgebracht 
naar het Natuurhulpcentrum en zijn gedood.

2. De gemeente Lommel heeft vanuit haar taak inzake openbare veiligheid het 
Natuurhulpcentrum opgevorderd om deze dieren te vangen en de dieren mee te 
nemen voor opvang. De dieren worden in het Natuurhulpcentrum opgevangen op 
basis van de erkenning als opvangcentrum voor wilde dieren. De modaliteiten voor 
opvang zijn uitgewerkt in het Soortenbesluit van 15 mei 2009.

3-6.Deze dieren kunnen overeenkomstig bijlage 4D van het Soortenbesluit van 15 mei 
2009 niet opnieuw in het wild uitgezet worden, noch op de locatie van vangst, noch 
op een alternatieve locatie. Het Agentschap voor Natuur en Bos is op de hoogte 
gebracht. De eigenaar is onbekend.

7. Ik heb op dit moment geen enkele aanwijzing dat het Natuurhulpcentrum de 
wetgeving niet zou gerespecteerd hebben of niet zou respecteren. Indien dit toch het 
geval zou zijn, zullen de geeigende procedures uit de natuurwetgeving gevolgd 
worden.


